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Saken skal behandles i følgende utvalg: 

32/21 Hovedutvalg for allmenne- og tekniske tjenester 14.04.2021 

/ Kommunestyret  

 

OPPSTART - BEITEBRUKSPLAN  

 

 

Forslag til vedtak: 

 

1. Frøya kommune vedtar oppstart av arbeid med beitebruksplan som fremmet i saksfremlegget.  

  

2. Det avsettes kr 200 000 til prosjektet fra disposisjonsfondet, for gjennomføring av de forespeilte 

prosessene i saksfremlegget. Saldo på disponibelt disposisjonsfond er kr 90.918.337 per 

08.04.2021. 

 

 

Saksopplysninger:  

 

Landbruket i Frøya kommune er, og har vært kombinasjonsbruk. I 2020 ble det registrert 46 jordbruksbedrifter 

i kommunen, en nedgang fra 47 i 2018. Majoriteten av jordbrukerne har sauehold, og det ble registrert 4.167 

sauer som var ett år eller eldre på Frøya i 2020. Sauene går på utmarksareal for beite gjennom hele året, både 

på Fast-Frøya og ute i skjærgården. Frøya har fortsatt noen bruk som driver med melk- og kjøttproduksjon. Det 

ble registrert 284 kyr totalt i 2020.  

 

I 2020 var det grove 7.200 dekar jordbruksareal i drift, hvorav 3.700 dekar ble rapportert inn som fulldyrka 

jord. Siden 2015 har totalt 86 dekar dyrka og dyrkbar mark blitt omdisponert til andre formål enn landbruk.  

 

Landbruksnæringen i Frøya kommune har ofte blitt oversett grunnet de store verdiene som skapes i havbruket. 

Likevel gjør de en uvurderlig innsats for Frøya, først og fremst ved å vedlikeholde kulturlandskapet og bidra i 

kampen mot gjengroing av øyene i kommunen. Videre bidrar de også til den nasjonale selvforsyningen av mat 

og råvarer, som igjen har fått et økt fokus etter mange år med nedbygging og nedprioritering av det norske 

landbruket. Det er derfor viktig å ta vare på de landbruksressursene vi har i form av dyrka- og dyrkbar mark, 

slik at grunnlaget for videre drift ikke går tapt.  

 

Det kom dermed et ønske fra kommunen om å få på plass en beitebruksplan med oversikt over spesielt viktige 

beitearealer. Dette for å gjøre det enklere å få en oversikt over hvilke arealer som må tas ekstra hensyn til og 

hvilke arealer en kan videreutvikle i arbeidet med utbygging av Frøya.   

 

Viktige prioriteringer i planen finnes listet under:  

 

 Beiteareal   

 Bevaring av viktige arter: Kystlynghei  

 Avdekke konfliktområder og redusere disse  

 

Denne listen er ikke uttømmende, og vil bli redigert i takt med informasjon innhentet fra drivere og andre i 

løpet av arbeidet med planen.  
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Organisering av arbeidet: 

 

Arbeidet med beitebruksplanen er tenkt gjennomført av en kjernearbeidsgruppe som vil følge planarbeidet fra 

start til slutt. Denne gruppen foreslås sammensatt av følgende ansatte:  

 

Leder: 

Virksomhetsleder Plan, Miljø og Forvaltning  

 

Saksbehandler: 

Landbruksrådgiver  

 

Medlemmer: 

Fagleder landbruk, natur og miljø  

Kommuneplanlegger   

 

I tillegg tenkes følgende representanter involvert i prosessen ved behov:  

Utvalg av drivere  

Næringsrådgiver  

Norges bondelag  

Villsau laget  

Norsk sau og geit   

NJFF  

TT  

 

Eventuelle andre interne- og eksterne bidragsytere involveres også ved behov.  

 

Hovedutvalg for allmenne og tekniske tjenester foreslås som styringsgruppe, og det vil holdes tematiske møter 

med aktuelle aktører underveis i prosessen. Prosjektet rapporteres til styringsgruppen ved behov eller ønske.  

 

Fremdriftsplan:  

 

For å sikre at prosessene i et slikt arbeide blir ivaretatt, så har administrasjonen i første omgang forespeilet et 

tidsperspektiv på ca. ett år for å få gjennomført arbeidet med beitebruksplanen. Administrasjonen har derfor 

laget en kort oversikt over den planlagte tidslinjen. 

 

 
 

Grunnet dagens situasjon med COVID-19 så må en anta at arbeidet kan bli forsinket.  

 

Forhold til overordna planverk:  

 

I planstrategi for Frøya kommune 2020 – 2024, så legges det opp til et økt fokus på kommunens landbruk, og 

en bedre forvaltning av landbruksarealene. En beitebruksplan er derfor ansett å være i tråd med planstrategien.  

 

Økonomi: 
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Per dags dato er det økonomiske behovet for planen noe ukjent. Flere variabler finnes som avgjør behovet for 

kontrahering av ekstern kompetanse i arbeidet med planene. Videre vil det bli kostnader rundt annonsering, 

kunngjøring og møteaktivitet rundt arbeidet, foruten interne kostnader for bruk av kommunens ressurser.  

 

Det foreslås derfor å sette av 200 000 kroner, fra Disposisjonsfondet, for å kunne gjennomføre de ovenfornevnte 

tiltakene.  

 

Styringsgruppa (HOAT) godkjenner alle økonomiske bestillinger, og holdes oppdatert på økonomien i 

prosjektet. Formannskapet vil bli orientert om eventuelle økonomiske bestillinger fra planarbeidet og 

styringsgruppa, og vil tildele midler etter en egen vurdering.  

 

Vurdering: 

 

For å lage en god og grundig beitebruksplan som de fleste vil være fornøyd med, samt være til hjelp i 

utviklingen av Frøya som en utviklingskommune, må arbeidet ikke forhastes. Det er viktig å være nøye og få 

med alle interesseorganer slik at alle får talt sin sak og utmarka blir bevart på best mulig måte. Derfor ansees 

det at planarbeidet trenger i hvert fall ett år for ferdigstillelse.  

 

Frøya kommune har store mengder areal satt av til Landbruk-, Natur- og Friluftsformål, men per dags dato 

liten oversikt over hva som faktisk benyttes aktivt i landbruket. Beitebruksplanen skal være med på å belyse hva 

utmarka blir brukt til og hva som er viktigst å ta vare på for flest mulig.   

 

Beitebruksplanen vil være med på å minske konflikten mellom utbyggere og de som bruker utmarka. I denne 

sammenheng er det også viktig å inkludere FNs bærekraftsmål i prosessen, spesielt mål nr. 2 (Utrydde sult), 9 

(Industri, innovasjon og infrastruktur), 11 (bærekraftige byer og lokalsamfunn), 12 (ansvarlig forbruk og 

produksjon) og 15 (livet på land). Et solid landbruk på Frøya er et godt substitutt til havbruksnæringen, 

samtidig som at det bidrar til å ta vare på kulturlandskapet og kystlyngheien på Frøya.  

 

Med en beitebruksplan vil det bli enklere å forvalte landområdene på Frøya. Dette vil gjøre det mer klart hvor 

det er muligheter for å utvikle Frøya, og samtidig som at gårdbrukerne får en mer stabil og forutsigbar hverdag 

slik at det er tryggere for de å utvikle sin næring.  

 

Konklusjon: 

 

Kommunedirektøren anbefaler å vedta oppstart av arbeidet med beitebruksplanen, som vist i saksfremlegget.   
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Saksbehandler:  Maria Strøm Arkiv: V17  

Arkivsaksnr.: 21/716    

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

Hovedutvalg for allmenne- og tekniske tjenester 

Kommunestyret 

 

OPPSTART - BEITEBRUKSPLAN  

 

 

Vedtak: 

Forslag til vedtak: 

1. Frøya kommune vedtar oppstart av arbeid med beitebruksplan som fremmet i 

saksfremlegget.  

  

2. Det avsettes kr 200 000 til prosjektet fra disposisjonsfondet, for gjennomføring av de 

forespeilte prosessene i saksfremlegget. Saldo på disponibelt disposisjonsfond er kr 

90.918.337 per 08.04.2021. 

 

 

 

Saksopplysninger:  

 

Landbruket i Frøya kommune er, og har vært kombinasjonsbruk. I 2020 ble det registrert 46 

jordbruksbedrifter i kommunen, en nedgang fra 47 i 2018. Majoriteten av jordbrukerne har 

sauehold, og det ble registrert 4.167 sauer som var ett år eller eldre på Frøya i 2020. Sauene 

går på utmarksareal for beite gjennom hele året, både på Fast-Frøya og ute i skjærgården. 

Frøya har fortsatt noen bruk som driver med melk- og kjøttproduksjon. Det ble registrert 284 

kyr totalt i 2020.  

 

I 2020 var det grove 7.200 dekar jordbruksareal i drift, hvorav 3.700 dekar ble rapportert inn 

som fulldyrka jord. Siden 2015 har totalt 86 dekar dyrka og dyrkbar mark blitt omdisponert til 

andre formål enn landbruk.  

 

Landbruksnæringen i Frøya kommune har ofte blitt oversett grunnet de store verdiene som 

skapes i havbruket. Likevel gjør de en uvurderlig innsats for Frøya, først og fremst ved å 

vedlikeholde kulturlandskapet og bidra i kampen mot gjengroing av øyene i kommunen. 

Videre bidrar de også til den nasjonale selvforsyningen av mat og råvarer, som igjen har fått et 

økt fokus etter mange år med nedbygging og nedprioritering av det norske landbruket. Det er 

derfor viktig å ta vare på de landbruksressursene vi har i form av dyrka- og dyrkbar mark, slik 

at grunnlaget for videre drift ikke går tapt.  

 

Det kom dermed et ønske fra kommunen om å få på plass en beitebruksplan med oversikt 

over spesielt viktige beitearealer. Dette for å gjøre det enklere å få en oversikt over hvilke 

arealer som må tas ekstra hensyn til og hvilke arealer en kan videreutvikle i arbeidet med 

utbygging av Frøya.   



 

Viktige prioriteringer i planen finnes listet under:  

 

 Beiteareal   

 Bevaring av viktige arter: Kystlynghei  

 Avdekke konfliktområder og redusere disse  

 

Denne listen er ikke uttømmende, og vil bli redigert i takt med informasjon innhentet fra 

drivere og andre i løpet av arbeidet med planen.  

 

Organisering av arbeidet: 

 

Arbeidet med beitebruksplanen er tenkt gjennomført av en kjernearbeidsgruppe som vil følge 

planarbeidet fra start til slutt. Denne gruppen foreslås sammensatt av følgende ansatte:  

 

Leder: 

Virksomhetsleder Plan, Miljø og Forvaltning  

 

Saksbehandler: 

Landbruksrådgiver  

 

Medlemmer: 

Fagleder landbruk, natur og miljø  

Kommuneplanlegger   

 

I tillegg tenkes følgende representanter involvert i prosessen ved behov:  

Utvalg av drivere  

Næringsrådgiver  

Norges bondelag  

Villsau laget  

Norsk sau og geit   

NJFF  

TT  

 

Eventuelle andre interne- og eksterne bidragsytere involveres også ved behov.  

 

Hovedutvalg for allmenne og tekniske tjenester foreslås som styringsgruppe, og det vil holdes 

tematiske møter med aktuelle aktører underveis i prosessen. Prosjektet rapporteres til 

styringsgruppen ved behov eller ønske.  

 

Fremdriftsplan:  

 

For å sikre at prosessene i et slikt arbeide blir ivaretatt, så har administrasjonen i første 

omgang forespeilet et tidsperspektiv på ca. ett år for å få gjennomført arbeidet med 

beitebruksplanen. Administrasjonen har derfor laget en kort oversikt over den planlagte 

tidslinjen. 

 



 
 

Grunnet dagens situasjon med COVID-19 så må en anta at arbeidet kan bli forsinket.  

 

Forhold til overordna planverk:  

 

I planstrategi for Frøya kommune 2020 – 2024, så legges det opp til et økt fokus på 

kommunens landbruk, og en bedre forvaltning av landbruksarealene. En beitebruksplan er 

derfor ansett å være i tråd med planstrategien.  

 

Økonomi: 

 

Per dags dato er det økonomiske behovet for planen noe ukjent. Flere variabler finnes som 

avgjør behovet for kontrahering av ekstern kompetanse i arbeidet med planene. Videre vil det 

bli kostnader rundt annonsering, kunngjøring og møteaktivitet rundt arbeidet, foruten interne 

kostnader for bruk av kommunens ressurser.  

 

Det foreslås derfor å sette av 200 000 kroner, fra Disposisjonsfondet, for å kunne 

gjennomføre de ovenfornevnte tiltakene.  

 

Styringsgruppa (HOAT) godkjenner alle økonomiske bestillinger, og holdes oppdatert på 

økonomien i prosjektet. Formannskapet vil bli orientert om eventuelle økonomiske bestillinger 

fra planarbeidet og styringsgruppa, og vil tildele midler etter en egen vurdering.  

 

Vurdering: 

 

For å lage en god og grundig beitebruksplan som de fleste vil være fornøyd med, samt være til 

hjelp i utviklingen av Frøya som en utviklingskommune, må arbeidet ikke forhastes. Det er 

viktig å være nøye og få med alle interesseorganer slik at alle får talt sin sak og utmarka blir 

bevart på best mulig måte. Derfor ansees det at planarbeidet trenger i hvert fall ett år for 

ferdigstillelse.  

 

Frøya kommune har store mengder areal satt av til Landbruk-, Natur- og Friluftsformål, men 

per dags dato liten oversikt over hva som faktisk benyttes aktivt i landbruket. 

Beitebruksplanen skal være med på å belyse hva utmarka blir brukt til og hva som er viktigst å 

ta vare på for flest mulig.   

 

Beitebruksplanen vil være med på å minske konflikten mellom utbyggere og de som bruker 

utmarka. I denne sammenheng er det også viktig å inkludere FNs bærekraftsmål i prosessen, 

spesielt mål nr. 2 (Utrydde sult), 9 (Industri, innovasjon og infrastruktur), 11 (bærekraftige 

byer og lokalsamfunn), 12 (ansvarlig forbruk og produksjon) og 15 (livet på land). Et solid 



landbruk på Frøya er et godt substitutt til havbruksnæringen, samtidig som at det bidrar til å 

ta vare på kulturlandskapet og kystlyngheien på Frøya.  

 

Med en beitebruksplan vil det bli enklere å forvalte landområdene på Frøya. Dette vil gjøre 

det mer klart hvor det er muligheter for å utvikle Frøya, og samtidig som at gårdbrukerne får 

en mer stabil og forutsigbar hverdag slik at det er tryggere for de å utvikle sin næring.  

 

Konklusjon: 

 

Kommunedirektøren anbefaler å vedta oppstart av arbeidet med beitebruksplanen, som vist i 

saksfremlegget.   
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